
Baunebakken – LAR i Hvidovre 

Klimatilpasning  
EVA-møde den 5. februar 2015 
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 Hvorfor? 

Baneprojekt kom i vejen. Nye udløbskrav og 

ønske om klimatilpasning. 

 Hvordan? 

Frivillige aftaler med grundejerforening og 

lodsejere. Tinglyst på ejendomme. 

 Erfaringer 

Gode og mindre gode 

Resumé 



Hvorfor ? 

Tekst…her 



Hvorfor?  

 Etablering af ny jernbane mellem København og Ringsted 

gennem åbent 2.100 m3 regnvandsbassin  

 Dialog med udløbsmyndigheder medfører nye krav til udledning 

til Harrestrup Å – yderligere forsinkelse 

 Krav om klimasikring ved nye projekter i Hvidovre, der kan leve 

op til kraftigere regn 



 

Løsning ? 
4 

Altså et supplerende LAR-anlæg der 

kunne opbevare dele af regnvandet fra 

Baunebakken? Som et supplement til 

det eksisterende system 



Hvilke tagflader kan afkobles? 

Tekst…her 



 Mike Urban beregninger – kalibreret naturligvis 

 Nedsivningsforsøg 

 Økonomiske beregninger – hvad kan bedst svare sig? Traditionel 

bassinanlæg eller LAR? 

 Hvilke løsninger kunne være interessante? Dialog med Hvidovre 

Kommune – særligt vedr. Allingvej 

 

Beregninger og målinger 



Projektet 
7 



Testbede 



Forsøg 

Regn 

Return period 

(year) 
Duration 

(min) 
Climate 

factor 
Intensity 

(L/s/ha) 

5 10 1 193 

10 20 1,43 226 

Vand taget fra brandhaner. 

9 



Test af 5 og 10 års regn …. 



Resultater 



Byggetilladelse 

MEN KRAV OM MEMBRAN – PGA. SALT => 

MEMBRAN 



Procesen 

1. Dialog med Hvidovre Kommune august – december 2012 vedr. LAR i Baunebakken og 

ikke mindst Allingvej 

2. Orientering til kommunalbestyrelse om projekt januar 2013 

3. Workshop med G/F den 14. marts 2013 

4. Korrektion efter workshop marts 

5. Generalforsamling den 24. april – vedtaget ju huuu. 45 for projektet – 12 imod – 1 

blank 

6. Åbent telt arrangement den 25. maj 

7. Indhentning af frivillige aftaler – deadline 1. juli (150 tilladelser OK) 

8. Endelige tilladelser fra Hvidovre Kommune 16. september 2013 

9. Plantning af træer netop afsluttet. 

 



Stierne 



Tunnelfaskiner 



Lavninge 



Gadekær 



Vandløb 



Erfaringer 
 LAR virker – enkelte regnbede har haft lidt 

”startvanskeligheder”, men de fleste kommer med lidt 

vækst. 

 Undervurder ikke indsatsen overfor naboer – der er 

mange hensyn og megen dialog. Har lige udenfor 

hoveddøren. 

 Tid til afklaring med myndigheder og borgere – her 

forceret af hensyn til banen. 

 Arbejde på privat grund – masse ukendte ledninger => 

masser af ekstra arbejde. 

 Er LAR så en økonomisk god idé? Kun hvis man husker 

at området også klimasikres. 

 Kræver stor indsats også fra bestyrelsen, borgere 
 


